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Redactioneel
Door: Joanie Bruggink
Lieve Veefokkers,

Dit is helaas alweer de allerlaatste Koeieletters die wij als redactiecom-
missie voor jullie zullen verzorgen. Dit maffe jaar is voor ons voorbij-
gevlogen, maar wat hebben wij ervan genoten om jullie te voorzien van 
vers leesvoer! Ondertussen is het nieuwe collegejaar weer volop be-
gonnen en hebben we alweer een paar maanden kunnen genieten van 
fysiek onderwijs. We hebben zelfs alweer met elkaar kunnen genieten 
van fysieke activiteiten, zoals het eerstejaars rundvee beoordelen en 
natuurlijk het fantastische LuCo bekendmakingsfeest!
In deze editie van de Koeieletters maken we kennis met het nieu-
we bestuur en kunnen we alles lezen over de afgelopen BiLE KOE-          
rona. Daarnaast zal deze editie een speciale aflevering van ‘Veefokker           
zoekt’ bevatten (die volledig vrijwillig en totaal niet onder dwang is 
afgenomen), lees je verderop alles over het onderzoek van Eric Linssen 
en leert Frouke ons hoe we een heerlijke Moo Chou taart moeten mak-
en! Kortom, er is weer genoeg te lezen in deze Koeieletters!
Voor de allerlaatste keer wensen wij als redactiecommissie jullie ontzet-
tend veel leesplezier en hopelijk zien we elkaar gauw weer in de kamer 
of bij één van de vele activiteiten die er op de planning staan! 

Heel veel liefs namens de redactiecommissie,
Joanie
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Voorzitterswoord
Door: Tim van Dijk

Wij hebben leuke banen
in de veterinaire branche
voor jou!

info@flexvet.nl - 053 572 5548 - www.flexvet.nl

personeels- en managementdiensten

voor de veterinaire sector

Beste Veefokkers,  
 
Na een lange, lange periode van 
thuiszitten zijn we ontzettend blij 
om jullie allemaal weer in de kam-
er te ontvangen! Eindelijk vloeit 
de koffie weer rijkelijk en mogen 
we weer met de klompen van de        
vloer. Inmiddels hebben ook een 
hele hoop nieuwe eerstejaars kennis 
mogen maken met onze prachtige 
club, nogmaals welkom!  
 
Wat zijn we blij dat we de laatste 
maandjes toch nog fysieke activi-
teiten hebben kunnen organiseren. 
Zo zeiden we aan het begin van 
ons jaar dat we zeker nog een dik 
feest wilden vieren met jullie. Dit is 
nu gelukt in de vorm van het LuCo 
bekendmakings feest, wat een 
avond was dat! Alle schade die we 
moesten inhalen hebben we ruim-
schoots goed gemaakt, zeker met 
het Schitterund feest in combinatie 
met onze receptie. We hebben er 
enorm van genoten!
 
Naast alle fuifjes was het uiteraard 
ook weer hoog tijd voor excursies en 
lezingen in fysieke vorm. Ondertus-
sen zijn we gelukkig een paar keer 
op pad geweest en hebben we bi-

jzondere bedrijven bezocht. Daar-
naast zijn we weer welkom in het 
Androclusgebouw na sluitings- tijd, 
waardoor er lezingen georga-
niseerd kunnen worden in de 
werkcollegezaaltjes. De eerste 
casuïstieken zijn al aan bod ge-
komen! 
 
Zoals jullie zien staan er een hoop 
leuke dingen op het programma, 
maar helaas komt er snel een 
einde aan ons bijzondere, maar 
geweldige bestuursjaar. Het zat 
ons niet altijd mee, maar ik had dit 
zeker niet willen missen! Ondanks 
de beperkingen hebben we veel 
kunnen organiseren en ben ik dan 
ook enorm trots op wat we neer 
hebben kunnen zetten. 
 
Ik wil iedereen die zich afgelopen 
jaar heeft ingezet voor onze 
vereniging heel hartelijk bedanken. 
Daarnaast wens ik iedereen alvast 
heel veel succes en plezier in het 
nieuwe bestuursjaar!  
 
Tot snel in de veefokkerskamer! 
 
Tim van Dijk 
e.t. Voorzitter

https://www.flexvet.nl/
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Door: Tim van Dijk
Dierennieuws Lezing duivenhouderij

Door: Dirk van der Wielen

Woensdag 16 juni kwam Rick van 
Hout iets vertellen over het leven 
van duivenhobbyist. Rick van Hout is 
varkens- rundveedierenarts bij Advee 
dierenartsen. Thuis heeft Rick zelf 
duiven waardoor hij natuurlijk het een 
en ander over de duiven kon vertellen.

Tijdens de lezing kwam de huisvesting 
bij duiven naar voren. Hierbij heb je 
eigenlijk 4 verschillende hokken nodig 
om de duiven te kunnen huisvesten. 
Je hebt een hok nodig voor de wedu-
wnaars (de mannelijke wedstrijdduiv-
en), een hok voor de weduwduivinnen 
(vrouwelijke wedstrijdduiven), een hok 
voor de kwekers (de moeder en vader 
dieren) en een hok voor de jonge 
duiven. Het koppelen voor de kweek 
vindt plaats rond kerstmis. De kop-
pels maak je op basis van prestaties, 
hierbij kijk je naar de vliegafstand, de 
ouderdieren en andere jongen van 
dezelfde koppels. Daarnaast maak je 
de koppels ook op basis van de bouw. 
Hierbij kijk je naar de grootte, bouw, 
rug, vleugels, pennen, kop en ogen. 
Alle factoren zijn even belangrijk.

Bij duiven heb je twee verschillende 
competities. Eentje voor de jonge 
duiven, hier beginnen de vlucht-
en rond juli. Deze duren ongeveer 
4 maanden. De wedstrijdvluchten 
variëren van 80 tot 500 km. De vlucht-
en duren tot september en hoe verder 

je in het seizoen bent, hoe verder de 
afstanden worden. De andere com-
petitie is voor weduwnaars en wedu-
wduivinnen. Bij deze competitie heb 
je vier verschillende disciplines met 
verschillende afstanden variërend van 
100 km tot 1200 km. Deze wedstrijden 
zijn vanaf april tot en met eind sep-
tember.

Hierna hebben we nog gesproken 
over de meest voorkomende ziektes 
bij duiven. Hierbij kwam naar voren 
dat er 3 belangrijke ziekteverwekkers 
zijn. Het paramyxovirus, paratyfus 
(salmonella) en het E. coli syndroom. 
Deze 3 ziektes geven verschillende 
verschijnselen en eindigen vaak met 
sterfte. Als duivendierenarts ben je 
voornamelijk bezig met bedrijfsbege-
leiding, het uitvoeren van vaccinaties 
en het behandelen van de gewonde en 
zieke duiven.

Op het einde heeft Rick nog eventjes 
zijn eigen huisvesting laten zien en de 
vleugels van de duif besproken. Ik wil 
Rick van Hout heel erg bedanken voor 
deze interessante lezing over hoe de 
duivensport in elkaar zit en wat diere-
nartsen kunnen doen bij duiven.

Alle eerstejaars hebben Froukje’s 
Saartje kunnen zien schitteren      
tijdens de introductie. Het was 
even wennen, maar al gauw steel-
de ze de show. Zoals jullie vast wel 
gezien hebben staat ze prachtig 
op de foto met alle mentorgroep-
jes. Tijdens onze receptie hebben 
we haar geboorte dan ook goed 
gevierd! 
 
Froukje is inmiddels opnieuw 
geïnsemineerd met sperma van 
de homozygoot zwarte blaarkop 
stier Franciscus (vader van Saart-
je). Wanneer ze drachtig is, zal ze 
verhuizen richting de Achterhoek. 
Tegen die tijd zal Bart Bokkers trot-
se eigenaar zijn. 

 
Na de doodgeboorte van de      
kalveren van koe 82 was het geduld 
hebben. Halverwege september 
is ze voor de eerste keer geïnsem-
ineerd. Helaas werd ze opnieuw 
tochtig en is ze 12 oktober voor de 
2e keer geïnsemineerd. Hopelijk is 

ze dit keer drachtig!
Onze nieuwe ram Timotheus is op 
dreef. Na twee weken in quarantaine 
gezeten te hebben mocht hij dan 
eindelijk zijn kunstje laten zien. De 
ontmoeting met Fabiënne, Oreo, 
Cato en Sterre verliep soepel en 
volgens de medewerkers van de 
Tolakker dekt onze Timo uitstekend.  
De Berkshire varkens doen het ook 
erg goed. Ze zien er prachtig uit met 
hun aftekening. De verwachting is 
dat ze halverwege december geïn-
semineerd kunnen worden. Degene 
die tegen die tijd de beste berigheid 
laat zien zal de gelukkige zijn en ons 
dichterbij het fokdoel brengen.
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Aftreedrede voorzitter
Door : Tim van Dijk

Geachte honorairleden, 
Geachte medebestuursleden, 
Geachte f.t. bestuursleden, 
Geachte leden der Veterinaire Vee 
Fokkers Club ‘De Uithof’, 

Iets meer dan een jaar geleden zaten 
we met een stuk kleiner gezelschap 
vol nieuwe energie in Werkhoven, 
te popelen om dan eindelijk geïn-
stalleerd te worden.  Met de weten-
schap dat het waarschijnlijk een heel 
ander jaar dan normaal zal worden, 
zijn we toch vol goede moed begon-
nen aan dit bijzondere, maar zeker 
fantastische bestuursjaar. De eerste 
maanden zagen we elkaar vooral via 
een schermpje. Dat was in eerste 
instantie zeker een uitdaging. Je 
wilt immers toch veel liever op de 
bank bij de Veefokkers vergaderen! 
Uiteindelijk hebben we ons er echter 
doorheen geslagen en ontzettend 
veel leuke, interessante en creatieve 
online activiteiten neergezet, maar 
het bovenal ook met elkaar heel 
gezellig gehad. Naast een tal van 
lezingen via Teams (waar enorm veel 
mensen zich opgaven), hebben we 
flink wat gekoekeloerd bij unieke 
bedrijven en een heuse online com-
missieborrel gehad (met knotsgekke 
opdrachten tijdens de crazy 33). 

Verder hebben we de creativiteit 
van menig Veefokker kunnen testen 
door onder andere een fotowed- 
strijd en een schilderworkshop. 
Dat we in het voorjaar van 2021 
nog steeds aan zoveel beperkingen 
gebonden zaten had geen van ons 
verwacht. Dingen als de binnen-
landse excursie moesten in eerste 
instantie geannuleerd worden. 
Gelukkig werden door een ieder 
van ons alle zeilen bijgezet om toch 
de positieve lijn die we al trokken, 
door te zetten. Zo werden er dikke 
prijzen gewonnen tijdens de VVFC 
prijzenbingo en werden we culinair 
onderworpen aan de LiveKOEking 
met als hoofdingrediënt heerlijk 
lamsvlees. Ook hadden we een 
unieke beurs waarbij iedereen een 
eigen poppetje had en zo digitaal 
over de beursvloer kon lopen. Dit 
werkte geniaal! 
Richting de zomer, wanneer de 
avond weer langer werden en het 
mooier weer werd, merkten we 
toch dat minder mensen binnen 
bleven om een avondje voor hun 
laptop te zitten. Ook wij konden 
niet wachten om eindelijk weer 
bij elkaar te komen. Het moment 
dus om met een kleine 40 man de 
stoute schoenen aan te trekken 

en op BiLE te gaan! Uiteraard met 
‘Safety First’ in ons achterhoofd zijn 
we bepakt met zelftests richting het 
zuiden des lands gegaan om weer 
prachtige bedrijven te bezoeken. 
Heerlijk!
Dit prachtige weekend was een 
startschot voor een reeks aan ver-
soepelingen, want na de zomer 
mochten we echt los! Zo hebben 
we weer een geweldige introductie 
gehad, waar ontzettend veel eerste-
jaars lid zijn geworden van onze ve-
reniging. Van deze nieuwe leden zijn 
ruim 100 enthousiastelingen mee 
geweest naar de eerstejaars-RVB die 
dit keer plaatsvond op een extern 
bedrijf. Ook het symposium met als 
thema (V)oorsprong mocht weer 
plaatsvinden, dan wel met mind-
er mensen, maar zeker niet met     
minder plezier! De veiling aan-
sluitend bracht veel los. Mede door 
onze fantastische veilingmeester 
is er een duizelingwekkend bedrag 
naar het goede doel ‘Kiekeboeren’ 
gegaan. 
Ons doel was om sowieso nog een 
paar dikke feesten neer te zetten in 
ons bestuursjaar. Door onder andere 
het Luco-bekendmakingsfeest en 
het feest met de receptie vinden wij 
dat dit zeker gelukt is!

Kasper, Dirk, Carmen, Fokke, Lieke 
en Maaike, hopelijk geven deze 
laatste paar kneitermooie maanden 
jullie ontzettend veel positieve 
energie mee voor komend jaar, 
maar daar hebben wij alle vertrou-
wen in!  Wij wensen jullie in ieder 
geval heel veel plezier en succes het 
aankomende jaar. Ik weet zeker dat 
het meeste weer als vanouds zal 
zijn! 
Tot slot wil ik graag het vorige 
bestuur, alle commissieleden, 
vrienden en vriendinnen en hono-
rairleden bedanken voor het mede 
mogelijk maken van ons bestuurs-
jaar. Maar uiteraard wil ik de 
meeste waardering uitspreken naar 
mijn medebestuursleden. Boyd, 
Klaas Jan, Anna Tjitske, Yoni en 
Rianne; wat zijn jullie een strijders!!! 
We hebben het fantastisch gehad, 
ondanks dat niet alles vanzelfsprek-
end was dit jaar. Heel veel respect 
voor jullie doorzettingsvermogen 
en mega bedankt voor deze 
Schitterunde tijd!

Een veterinair, een veterinair, 
een Veefokker, een Veefokker

Tim van Dijk
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Voorstellen nieuw bestuur 

Beste veefokkers, 
Mijn naam is Kasper Wetterauw, 21 
jaar oud. Ik kom uit het prachtige 
Zuidlaarderveen, een dorpje op de 
grens van Drenthe en Groningen. 
Mijn oom heeft hier een boerderij 
met zowel een koeien als akker-
bouw tak. Ik vond het altijd mooi 
om op het bedrijf mee te helpen en 
zodoende ben ik uitgekomen bij de 
studie diergeneeskunde, waar ik dit 
jaar alweer aan de master ga be-
ginnen. Verder hou ik van een mooi 
potje voetbal, maar voor de meeste 
andere sporten ben ik ook zeker te 
porren. Aankomend jaar heb ik de 
eer gekregen om de taak van voor-
zitter op me te mogen nemen. Nu er 
weer steeds meer mag hoop ik snel 
met jullie een koffietje te drinken in 
de kamer!

Beste Veefokkers, 
Ik ben Dirk van der Wielen, 20 jaar 
en kom uit het mooie Brabantse 
land. Ik woon in Mariaheide een 
klein dorpje tussen Veghel en 
Uden. Bij ons thuis hebben we 
een aantal brandrode runderen 
en een aantal schapen. Ik werk 
in de weekenden en vakanties bij 
een zeugenbedrijf met 1050 zeu-
gen en dit doe ik altijd met veel 
plezier. Daarnaast ben ik vroeger 
ook al vaak bij de boeren geweest 
waardoor ik altijd heb geweten 
dat ik dit mooie vak zelf wil beoe-
fenen. Ondertussen zit ik alweer 
in het derde jaar van deze mooie 
studie. Komend jaar zal ik de rol 
van vicevoorzitter op me nemen 
en zorgen dat de kamer er altijd 
netjes uitziet. Ik zie jullie vanzelf 
wel langslopen om gezellig een 
bak koffie te komen drinken.

Heyhoi Veefokkers! 
Ik ben Carmen Brauer, 20 jaar oud 
en opgegroeid in het zonnige zuiden 
(Weert, welteverstaan).  
Om maar meteen de meest gestelde 
vraag te beantwoorden; nee, ik kom 
niet van een bedrijf. Wél wist ik vanaf 
mijn achtste dat ik graag dierenarts 
zou willen worden. In welke richting 
ik verder zou gaan, was een prob-
leem voor later. Nu ik een aantal 
keer met een veearts heb meege-
lopen en na een leuke commissie bij 
de veefokkers, vrees ik dat er voor 
mij niets anders op zit dan straks 
lekker de boer op te gaan! 
In het tweede jaar van mijn bachelor 
mag ik naast studeren ook de rol 
van secretaris op me nemen. Ik houd 
ervan om sportief bezig te zijn maar 
ik maak altijd tijd voor een lekkere 
kop koffie en een goed gesprek. Kom 
dus vooral langs in de kamer. Tot 
snel! 
 
Liefs Carmen

Beste veefokkers! 
Ik ben Fokke Hindrik de Vries, 
19 jaar. 
Ik kom uit het dorpje Droegeham 
gelegen in het prachtige Friesland. 
Hoewel ik niet ben opgegroeid op 
een bedrijf, heb ik wel altijd op de 
ruimte gewoond en ben ik altijd 
eigenlijk omringd geweest door 
dieren. 
Dieren hebben ook al zo lang ik 
me kan herinneren mijn fascinatie, 
maar pas toen ik op de middelbare 
mee mocht lopen met de veearts 
wist ik het zeker... Dit wil ik ook 
worden! En de tijd vliegt, ik zit nu 
in het tweede jaar van de mooiste 
studie ter wereld en dan mag ik dit 
jaar ook nog de functie van pen-
ningsmeester vervullen voor onze 
vereniging. Kom gezellig langs 
voor een bak koffie en tot snel in de 
kamer!
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Lieve veefokkers!  
Ik ben Lieke Braam, 23 jaar oud en 
momenteel probeer ik de laatste 
vakken van mijn bachelor af te 
ronden. Ik kom uit Netterden, een 
klein dorpje in de Achterhoek. Hier 
hebben wij een gesloten varkens- 
bedrijf met 380 zeugen. Tijdens 
de drukke periodes, dus met het 
spenen, werpen en biggen behan-
delen, vind ik het hartstikke mooi 
om mee te kunnen helpen thuis. 
Vanaf de middelbare school wist ik 
dat ik diergeneeskunde wilde gaan 
studeren en ik ben nog steeds blij 
met deze keuze. 
Aankomend jaar mag ik de functie 
van vice-penningmeester op me 
nemen. Ik ga verantwoordelijk zijn 
voor de sponsoring voor deze 
mooie vereniging! We gaan er met 
z’n allen een heel mooi jaar van 
maken, dus kom vooral gezellig 
langs in de kamer. Ik kijk er naar uit!  
Liefs, Lieke

Lieve veefokkers, 
Mijn naam is Maaike Lieftink, 22 jaar 
oud, en kom uit een prachtig, klein 
dorpje in de Achterhoek; Vragender.  
We hebben geen boerderij thuis, 
wel een ‘veestapel’ van welgeteld 
5 kippen (jaja!). Voor de koeien kan 
ik bij de buurman terecht, hier melk 
ik regelmatig en help met andere 
werkzaamheden. 
Op de middelbare school wist ik 
nog niet wat ik wilde gaan studer-
en, maar toen mijn oog eenmaal 
op Diergeneeskunde viel, kon het 
ook niets anders meer worden. Mijn 
passie voor landbouwhuisdieren en 
voornamelijk koeien is door de jaren 
heen alleen maar gegroeid door 
meelopen met de dierenarts, en het 
zien van verschillende bedrijven.   
Het 3e jaar van deze mooie studie 
is voor mij aangebroken en ook 
de taak om jullie Lid-PR te zijn. Ik 
zal jullie voorzien van de mooiste 
posters en up-to-date houden via de 
socials. Op naar een jaar met heel 
veel mooie, gezellige activiteiten! Ik 
heb er super veel zinin, tot dan!

Receptie en ALV

Hoewel het alweer een tijdje geleden is dat ons verenigingskalf Frouk-
je’s Saartje is geboren, moest het nog wel even uitgebreid gevierd 
worden. Op 20 oktober was er dan ook een schitterund feest met een 
receptie ter ere van de geboorte van Froukje’s Saartje. Het was een 
zeer geslaagde avond. 

Op 25 oktober 2021 was het dan tijd om na een schitterund jaar het 
stokje over te dragen aan het nieuwe bestuur. Het was een leuke 
avond en komend jaar gaan we met het nieuwe bestuur weer volle 
vaars vooruit!
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Actualiteiten in de veehouderij

Laat in dracht bekappen vergroot kans op verwerping (3 september 
2021)
Het bekappen van hoogdrachtige koeien levert een grotere kans op ver-
werpen op. Dat blijkt uit onderzoek van de Deense universiteit in Aarhus. 
Koeien die in de laatste vier weken voor afkalven nog bekapt werden, 
verwierpen 2,4 maal vaker dan koeien die meer dan acht weken voor 
afkalven werden bekapt.

Biggen leren beter eten door familie-eetsysteem (13 oktober 
2021)
Het familie-eetsysteem verbetert het gedrag en de voeropname 
van biggen rond spenen. Dat blijkt uit onderzoek naar dit systeem 
door Wageningen University & Research. Bij dit voersysteem zit het 
voer voor de zeug niet in een voerbak maar ligt het op een voerp-
laat. Hierdoor kunnen ook de biggen mee-eten. 

Prijzen Slachtlammeren
Ooien boven 20 kg  €101,50-€117,50
Rammen boven 25 kg  €132,00-€152,50 
 
Slachtschapen 1e kwaliteit €102,00-€124,00

Eieren per 100 stuks (gem.)  €8,00 
Vleeskuikens per kg (gem.)   €0,77

Melkprijs per 100 kg melk
Friesland Campina regulier   €39,50
Friesland Campina biologisch   €50,50
Aware regulier     €38,78
Aware biologisch    €54,09
DOC      €40,83 
 

Uitbetaalprijzen vleesvarkens per kg slachtgewicht
Compaxo    €1,10 
Nord West    €1,20
Van Rooi meat    €1,11
Vion (incl. btw)    €1,31

Rode lebmaagworm dit jaar groot probleem (1 september 2021)
Veel schapen hebben dit jaar last van de rode lebmaagworm. Dat 
komt door de vrij natte zomer en door toenemende resistentie van 
deze wormsoort tegen wormmiddelen

Fosfaatrechten per netto kilo fosfaat   €148,50

NVWA gaat nog niet handhaven bij vangen van 
kippen aan de poten (18 oktober 2021)
De NVWA gaat nog niet handhaven bij vangen van 
vleeskuikens, leghennen en andere kippen aan de 
poten. Wel wil LNV zo snel mogelijk over naar een 
methode waarbij dieren niet aan de poten worden 
gevangen.

Vee verspreidt resistentiegenen via de lucht (12 okto-
ber 2021)
Dieren als varkens en pluimvee scheiden via de mest bac-
teriën en resistentiegenen uit. Die worden vervolgens via 
de lucht verspreid. Dat blijkt uit promotieonderzoek van 
een onderzoeker van de Universiteit Utrecht.
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RE-cursus
Door:  Janny Kers

Dinsdag 12 oktober was het dan 
eindelijk zo ver, we mochten als 9 
diergeneeskunde studenten naar het 
Gelderse Putten voor de cursus rectaal 
exploreren.  Deze ontzettend leerzame 
middag werd begeleid door Maarten 
Pieterse  (rundveedierenarts specia-
lisatie verloskunde en gynaecologie) 
en Steven de Nie (eigenaar Dynamic 
support en begeleider bij gebruik van de 
Easi-Scan vanuit IMV). 
We waren deze middag op bezoek bij 
veehouder Dirk die zijn koeien be-
schikbaar stelde en ons alle belangrijke 
informatie omtrent inseminatiedata en 
koe status kon verstrekken. Na een 
korte intro van Maarten over de gang 
van zaken en instructie hoe je nu het 
beste echt je mouwen kunt opstropen 
om aan de gang te gaan 😊, werden we
door Steven bijgepraat over de belan-
grijkste features van de Easi-scan. 
Hierna mochten we dan echt zelf aan 
de slag; koe status opvragen bij Dirk, 
opvoelen (met aanvullend  de Easi-scan 
om reproductietractus en/of kalf in 
beeld te brengen) en daarna controle, 
tips en advisering door Maarten. Hierbij 
werd duidelijk dat de meerwaarde 
van de dierenarts naast het correct 
opvoelen van de koeien met name zit 
in de advisering die men hierbij kan 
leveren. Ondertussen liep Steven over 
de voergang om ons te assisteren met 
de technische snufjes van de Easi-scan 
en konden we middels een beeld op 
tablet, die synchroniseerde met de Easi 
scan bril van één van de participanten, 

allemaal meekijken met alle interessante 
bevindingen van onze collega’s. Hierdoor 
hebben we bijna allemaal mee kunnen 
gluren met o.a. een (dubbel) corpus 
luteum en een (vroege) dracht, karunkels 
en follikels. Hiernaast voor de fanatieke-
lingen samen met Maarten de opgave 
om geslachtsbepaling van de foetus 
voor elkaar te krijgen. Persoonlijke 
hoogtepuntje hierbij toch wel de hartslag 
van het kalf mooi in beeld krijgen, een 
hele duidelijke bevestiging van dracht!
Ter afsluiting van de cursus was het in 
de eerste plaats een opgave om onszelf 
en alle materialen te poetsen (de overall 
was zeker geen overbodige luxe terwijl 
de mest soms om je oren vloog). Hierna 
werd er tijdens een bak koffie of thee 
mét appeltaart geconcludeerd dat de 
middag ontzettend nuttig en leerzaam 
was waarbij de technische ondersteuning 
van de easi-scan een waardevolle aan-
vulling was. Voor de volgende RE cursus 
zou een theorie stukje vooraf goed 
zijn, dat stukje is voor ons nu zelfstudie 
geworden met het boekje praktische 
tips fertiliteit rund van Maarten, zelfs in 
diverse talen beschikbaar dus voor ieder 
wat wils. 

Kinderboerderijdag
Door: Puck Braat

Dinsdag 21 september was het weer 
zover: de jaarlijkse kinderboerderijdag! 
Op deze heerlijke zonnige ochtend 
mochten we zo’n 65 kinderen uit groep 
4 t/m 6 van basisschool de Wissel ont-
vangen op kinderboerderij Griftstede. 
Bij de stations schaap, koe, varken, 
kip en knaagdier konden de kinderen 
kennismaken met deze diersoorten. Zo 
hebben ze kunnen zien hoe de verlos-
sing van een schaap in zijn werk gaat 
met behulp van lammerkisten en heb-
ben ze zelf boter gemaakt. Daarnaast 
zijn er ook een hoop leuke spellen ge-
speeld, waaronder een eierrace en een 
varkensquiz. 

 

Aan alle blije koppies te zien genoten 
de kids er echt van: ze luisterden aan-
dachtig naar onze verhalen, deden fa-
natiek mee met de spellen en hadden 
gezellige praatjes. Hun enthousiasme 
werkte zeer aanstekelijk voor ons als 
vrijwilligers, wat de ochtend nog eens 
extra leuk maakte.  
Al met al was het dus een zeer ges-
laagde ochtend! Nogmaals compli-
menten naar de organisatie voor het 
opzetten van zo’n leuke en gezellige 
activiteit! 
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Boerenbloed
Door: Pascalle van Schie

Heyhey veefokkers!
Ik ben Pascalle van Schie, 20 jaar oud en 
eerstejaars student diergeneeskunde. 
Ik ben opgegroeid in een kleine polder 
tussen Haarlem en Amsterdam, genaamd 
Spaarnwoude. Hier woon ik samen met 
mijn vader op een klein melkveebe-
drijf. Momenteel melken wij rond de 45 
melkkoeien met zo’n 30 stuks jongvee. 
Daarnaast hebben wij rond de 20 schapen 
voor de hobby. 
Onze koeien worden twee keer daags 
gemolken in een 2 x 4 visgraat melkstal. 
Jaa echt, die bestaan nog! ;) Wij weid-
en de koeien zomers dag en nacht en 
daarmee hebben wij een vrij simpel voer-
systeem. Daarbij krijgen de koeien vaak 
een hooibaal op de voergang, tijdens het 
melken. S ’winters krijgen de koeien kuil-
gras en bierbostel gevoerd, met een blok-
kenwagen. De krachtvoerverstrekking 
gebeurt door middel van de ouderwetse 
touwtjes in de melkstal, hier zou nog 
enige verbetering in kunnen. Het rollend 
jaargemiddelde ligt rond de 8200 kg melk 
met 4,2 % vet en 3,65 % eiwit. Wij leveren 
de melk aan Friesland Campina. 

Het weiden van de koeien kan 
bij ons thuis gemakkelijk door de 
huiskavel van 27 hectare. Daarnaast 
gebruiken wij nog 10,5 hectare 
grasland elders in de polder. Van-
wege de veengrond verbouwen wij 
alleen maar grasland. Het inkuilen 
doen wij in samenwerking met de 
buurman, ook een melkveebe-
drijf. Beide bedrijven hebben een 
opraapwagen en zo rijden we altijd 
bij elkaar met twee wagens. 
Vroeger molk mijn opa een koppel 
van 20 koeien op de oude grup, de 
grup gebruiken wij nu als opslag. 
Momenteel staan de melkkoeien, 
de droge koeien en het jongvee 
samen in een ligboxenstal uit 1975. 
Deze stal is in 2017 gerenoveerd 
met een nieuw dak, nieuwe ligbox-
en en nieuwe voerhekken. Het is 
een 1+1 stal. De rechterkant van 
de stal heeft nog oude koematten, 
terwijl de linkerkant koematrassen 
heeft. Dit is ook wel te merken, 
want de koeien liggen altijd het 
liefst links. Naast de ligboxenstal 
hebben we een kapschuur voor 
de werktuigen waarin een apart 
gedeelte zit voor de kalveren. 

Tot een aantal jaar geleden bepaalde 
mijn vader welke stieren wij gebruikte, 
zonder echt een fok programma. Het 
insemineren wordt gedaan door CRV. 
De koppel bestaat voornamelijk uit HF 
koeien. Door mijn vaders interesse in 
Fleckvieh koeien, lopen er een aantal 
mooie Fleckvieh’s tussen. Ook zit er 
bij sommige koeien een beetje Brown 
Swiss in. Tegenwoordig maken wij 
gebruik van het SAP advies bij CRV, met 
als fokdoel voornamelijk duurzame, 
melktypische koeien. Maar wel koeien 
die tegen een stootje kunnen, juist met 
ons voersysteem. 

Zoals eerder genoemd is onze 
hobby ook het houden van schapen. 
Onze schapen zijn volle Texelaars 
en daarmee ook goed van maat. Dit 
geeft wel veel problemen bij aflam-
meren, hier zijn wij in het voorjaar 
dan ook wel druk mee. Vroeger 
hield mijn vader zo’n 50 fokschapen 
met in het voorjaar zo’n 80 stuks 
lammeren. De grote koppel weidde 
hij dan achter de koeien aan. Maar 
nu mijn vader iets meer op leeftijd 
is, houden we de koppel steeds 
kleiner. 
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Schitterunde LuCo bekendmakingsfeest 

Op dinsdag 28 september was het 
zover, het eerste echte feestje van 
Schitterund! Een geweldige avond, 
waarbij ook de LuCo bekend werd 
gemaakt! Helaas was de geboekte 
band in de war met de maand, 
maar dat mocht de pret niet 
drukken want DJ BuikSpekZonder-
Spek en KarbonATje wisten er een 
mooie fuif van te maken!

Casuïstiekuurtje
Door: Lotta Taverier

Huub Veldhuis kwam ons vertellen over 
een bijzondere casus. Hij nam ons mee 
naar een Twentse melkveehouderij en 
fokkerij. Op het bedrijf is er veel passie 
en aandacht voor de koeien.
De casus begint met een lethargisch 
kalfje, dat niet meer wil lopen. Bij 
inspectie blijkt het dier nauwelijks op 
prikkels te reageren. Het klinisch onder-
zoek is verder normaal op een slechte 
turgor na.
Samen met Huub denken we na over de 
DDx, zou het dier Coccidiose hebben, 
CCN (cerebrocorticale necrose, staat 
i.v.m. vitamine B tekort), een intoxicatie 
of is het toch simpelweg trauma gewe-
est? Er wordt een behandeling gestart 
met onder andere vitamine B, ampicil-
line en pijnstilling. Helaas was het voor 
dit kalfje al te laat en overlijdt het een 
paar uur later.
Een week of twee later treedt er op het 
bedrijf eenzelfde soort casus op, alleen 
dit kalfje is daarbij ook blind. Het kalfje 
wordt behandeld en knapt hier gelukkig 
wel van op. Uit voorzorg wordt de rest 
van de kalveren ook met ampicilline 
behandeld.

Helaas treedt er nog een geval op. De 
ampicilline wordt gestopt en het re-
deneerproces gaat verder. Intoxicatie 
lijkt steeds waarschijnlijker.
Nu het volgende kalfje is overleden 
wordt het opgestuurd voor sectie. 
Hieruit blijkt dat er veel oedeem in de 
hersenen zit endat er ernstige koper-
stapeling is in de lever. De diagnose is 
hepato-encephalopathie door kop-
erintoxicatie, waarbij dus door het 
slecht functioneren van de lever de 
hersenen worden aangetast.

Wat was nu de oorzaak?
Wat bleek, de boer voerde de kalver-
en veel te lang smulmix, wat normaal 
kort gebruikt wordt om de overstap 
naar vast voer te maken. Hij 
voerde dit tot ongeveer vijf maanden, 
waardoor ze dus te veel koper binnen 
kregen.
Het advies was dan ook om maar één 
maand smulmix te voeren en daarna 
over te stappen op kalverenbrok.
Het was een erg gezellige en leer-
zame avond en zo zie je maar, dat 
iets wat zo onschuldig klinkt toch erg 
gevaarlijk kan zijn.
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Symposium “(V)Oorsprong”
Door: Thomas Sas

Dit jaar mocht het symposium einde-
lijk weer deels fysiek gegeven 
worden. Het thema was “(V)oor-
sprong” ofte-wel, hoe zorg je voor 
een goede start voor de pasgeboren 
dieren. Zo was er een lezing waarin 
werd besproken wat de voordelen 
zijn van een goede biestvoorziening 
en hoe je voor deze biest kan zor-
gen. Daartegenover werd er bij de 
varkens juist weer ingegaan op de 
genetica en hoe er daarmee gezorgd 
kan worden voor grote, uniforme en 
sterke tomen. Totaal de andere kant 
van het verhaal dus. Nadat iedereen 
in de pauze weer was voorzien van 
een kopje koffie of thee met wat 
lekkers, gingen we door met nog de 
laatste lezing voor het diner. Deze 
ging over meerlingdrachten bij run-
deren en hoe we deze deels kunnen 
voorkomen. Meerlingdrachten kosten 
de veehouder vaak meer dan dat zij 
opleveren. Voordat we konden gaan 
eten, hebben we nog twee rondes 
quizbingo gedaan. Dit was een erg 
leuke bingo met zowel makkelijke als 
moeilijke vragen. Ook waren er vra-
gen waarvan je het antwoord alleen 
kon weten als je goed had opgelet 
tijdens de voorgaande lezingen. Toch 
was er wel een beetje onduidelijkheid 
tijdens de bingo, want er waren wel 
een aantal valse bingo’s. Op het ein-
de, toen alle vragen geweest waren, 

had niemand een volle kaart, terwijl 
eigenlijk iedereen een volle kaart 
zou moeten hebben. Al met al was 
het een gezellige onderbreking van 
het symposium. Na de bingo was het 
tijd voor het diner, want dat begon al 
koud te worden. Het eten en drinken 
werd zeer luxe gewoon bij je ge-
bracht, ideaal. Na het diner moesten 
we nog even wachten tot de veiling, 
want er was nog een laatste lezing 
over het management bij de opstart 
van kuikens. Dit was een duo-pre-
sentatie van een pluimveehouder 
met zijn dierenarts, een erg leuke 
combinatie. Er werd afgesloten met 
de veiling waarbij de opbrengst naar 
“Kiekeboer’n”  is gegaan.
Met VEEterinaire groet,
Thomas Sas

http://www.ahvint.com
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Eerstejaars RVB
Door: Jurre Seerp Alkemade

Op woensdag 15 september stond 
het eerstejaars rundveebeoordelen 
op het programma. We zijn om 18 
uur vanaf de yalelaan met een bus 
vol en met nog wat auto’s van de 
universiteit naar ’t Goy afgereisd. 
Daar zijn we vriendelijk verwelkomd 
door de familie Spithoven, ze heb-
ben daar een zeer net bedrijf. Ze 
hebben vorig jaar naast hun stal een 
nieuwe stal gebouwd. Inspecteur 
Engbert Jan Ruitenberg van het 
CRV heeft ons begeleid. Voor veel 
mensen was dit hun eerste keer 
beoordelen, dus Engbert Jan moest 
ons eerst kennis laten maken met 
dit vak. Hij vertelde met veel passie 
over de eerste koe, een zeer mooie 
koe, misschien wel het parade-
paardje van de stal. Na zijn verhaal 
werd het tijd dat we onze kennis 
konden beproeven. Er stonden vijf 
vaarzen voor ons klaar. De race ging 
tussen twee zeer mooie vaarzen. 

Een van de twee vaarzen was al 
bijna een koe, die was aardig op 
maat en een beetje grof. De an-
dere was een iets fijner en jonger 
beestje. Engbert Jan zag meer 
toekomst in het fijnere beest, 
deze gaf Engbert Jan een eind-
score van 87 punten. De grove 
vaars, die ik persoonlijk mooier 
vond, gaf Engbert Jan een eind-
score van 86 punten. Dus allebei 
zeer goed gefokte vaarzen. Na 
het eindoordeel van Engbert Jan 
gingen we aan de tarwe smooth-
ies, die we zeker verdiend had-
den. Al met al, een zeer mooie en 
leerzame avond.

Advertentie For Farmers hele pagina

WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl

https://www.forfarmers.nl/
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De verwachtingen van en voor...
Dierenarts. Een van de mooiste beroepen ter wereld. De droom van velen en 
wij zijn de gelukkigen die deze droom zien uitkomen. Toch stopt een kwart 
tot een derde van de jonge dierenartsen er binnen 5 jaar na afstuderen mee. 
Niet als welbewuste keuze, maar omdat ze zijn afgeknapt of opgebrand. Een 
van de redenen hiervoor is het verwachtingspatroon die de praktijk en net 
afgestudeerde dierenartsen hebben. De misvattingen kunnen voortvloeien 
uit de opleiding, de praktijk maar ook vanuit onszelf.  
Wij als veefokkers zijn ons hier bewust van en hopen wat aan deze 
problematiek te veranderen door elk kwartaal een interview af te nemen met 
een student, een pas afgestudeerde dierenarts en een dierenartsenprak-
tijk. Door te leren van elkaars ervaringen moet het toch mogelijk zijn om het 
aandeel afknappers en opbranders te laten dalen?

Vallei en Wetering beant-
woordt deze keer de vragen over hun 
verwachtingen van een pas afges-
tudeerde dierenarts.

Wat verwachten jullie van een jonge 
dierenarts?
Wij willen graag dat een jonge diere-
narts goede contactuele eigenschap-
pen heeft en leergierig is. Daarbij moet 
de jonge dierenarts de eigen beperkin-
gen kennen en durven aanpakken.

Hoe communiceren jullie ver-
wachtingen naar de jonge diere-
narts? 
Tijdens de sollicitatieprocedure 
worden de verwachtingen besproken 

en tussendoor vinden er gesprekken 
plaats met de mentor over hoe het gaat. 
Hierbij koppelen de andere collega’s ook 
terug wanneer dit nodig is.

Hoe wordt een jonge dierenarts bij jul-
lie ingewerkt? Krijgt hij/zij begeleiding 
of ondersteuning?
De jonge dierenarts krijgt een van de 
maten als mentor toegewezen. De 
eerste tijd doen we de keizersneden 
en overige operaties samen, tot alle 
partijen er voldoende vertrouwen in 
hebben dat de jonge dierenarts het ook 
alleen kan. De jonge collega doet eerst 
nog geen diensten maar wordt er (in 
overleg) bij geroepen als er een keizer-
snede is. Als de jonge collega na enige 
tijd zelf de telefoon aanneemt tijdens 
de diensturen, dan belt deze er in het 
begin altijd een ervaren collega bij, bij 
een keizersnede of lebmaagoperatie.

Een jonge dierenarts heeft meer tijd 

...de pas-afgestudeerde dierenarts
nodig voor ogenschijnlijk ‘simpele’ han-
delingen, hoe gaan jullie hiermee om?
We werken op basis van tijd, maar de 
jonge collega overlegt hoeveel tijd het 
de ervaren collega doorgaans zou kosten 
en dat wordt aan de klant berekend. Dit 
wordt ook met de klanten gecommuni-
ceerd.

In het kader van het opbouwen van 
ervaring (‘meekijken - meedoen - zelf 
doen)’, wanneer mag een jonge diere-
narts bij jullie helemaal zelfstandig 
werken?
Dat gaat in overleg en kan ook per klant 
verschillen.

Welke handelingen/visites verwacht u 
dan dat als eerste zelfstandig uitgevo-
erd kunnen worden?
Dit zijn de handelingen als kalfjes ont-
hoornen, drachtonderzoek met scan, een 
koe spoelen, een zieke koe onderzoeken 
en een behandelplan opstellen, zonodig 
in overleg met een ervaren collega, en 
handelingen als vaccineren, bloedtappen, 
huidwonden hechten, een bgp/bbp op-
stellen , een officiële controle uitvoeren 
of een verlossing van een schaap, geit of 
koe. Dit gebeurt allemaal wel in overleg.

Wat zouden jullie de jonge 
dierenartsen, en misschien nog wel 
meer de studenten aan de faculteit, 
nog mee willen geven?
Als je ergens over twijfelt, aarzel dan 
vooral niet om je ervaren collega erbij te 

vragen. Een veehouder heeft door-
gaans liever dat je toegeeft dat je 
het niet weet dan dat je maar gaat 
aanmodderen. Er wordt niet van je 
verwacht dat je meteen alles kunt of 
weet.

Dit keer is Teus van Alphen aan het 
woord als student, hij studeert over 
enkele maanden af. 
Wat verwacht je als je bent afge- 
studeerd van je eerste jaar in de 
praktijk?
Ik wil aan de gang als praktiserend 
varkensdierenarts. In het eerste jaar 
hoop ik nog het één en ander bij te 
kunnen leren en meters te maken. 
Naar gelang dit proces vordert zou 
ik graag wat eigen klanten in kunnen 
wijden, om zodoende samen stap-
pen te maken in diergezondheid en 
resultaat op het varkensbedrijf.  
Waar kijk je nu al naar uit?
Werken met collega’s en 
varkenshouders in de mooiste en 
uitdagendste sector die agrarisch 
Nederland rijk is.  

En waarom?
Ik ben graag bezig met mensen, 
dieren en ondernemingen. Dit alles 
kan samenkomen in een veteri-
nair bestaan. Door met collega’s, 
veehouders en andere erfbetreders 
kritisch in de stal te kijken kunnen 
we de diergezondheid up-to-date 
houden. Communicatie speelt hier-
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bij een essentiële rol. De sector en het 
communicatieve aspect trekt me aan om 
varkensdierenarts te worden.  

Waar zie je al tegen op?
We moeten onze ogen niet sluiten voor 
de uitdagingen die de varkenshouder-
ij te wachten staat. Het zal echt niet 
altijd rozengeur en maneschijn worden. 
Staartjes blijven lang en kraamhokken 
worden vrij. Dit zal vragen om gedegen 
veterinaire 
kennis en praktisch inzicht. Hierin zullen 
we onszelf best weleens tegen gaan 
komen. 

En waarom?
De varkenshouderij gaat af en toe 
gebukt onder maatschappelijke druk. 
Hier zullen we gewoon iets mee moeten. 
Als we ons eigen verhaal op orde houden 
en dit uitstralen, ben ik ervan overtu-
igd dat er op wat voor manier dan ook 
agrarische toekomst blijft in Nederland. 
Dat het op dit moment aan een transitie 
onderhevig is staat buiten kijf. Door in 
te spelen op de markt, strategisch te 
blijven denken en simpelweg varkens 
te blijven kijken, kan diergezondheid 
een cruciale speler zijn in een duurzame 
varkenshouderij. Juist dat duurzame 
aspect moeten we uitstralen. Het varken 
kan van reststromen een hoogwaardig 
dierlijk eiwit maken. Dat argument kan 
ten alle tijden gebruikt worden in welke 
discussie dan ook. 

In hoeverre speel je op dat laatste nu 
al in?
Ik ken de sector waarin ik ga acteren. 
Dit zorgt ervoor dat je hier heel bewust 
instapt. Door de ogen nu niet te sluiten 
voor toekomstige uitdagingen probeer 
ik te zorgen deze uitdagingen een stap 
voor te blijven. Er is tenslotte geen 
uitdaging zo groot of er is altijd wel 
een oplossing. 

Tot slot wens ik iedereen nog veel 
succes in jullie verdere studie en toe-
komst. 
Onthoud goed; ‘Als je een aap wilt 
lokken, zul je met nootjes moeten 
strooien’. 

De pas-afgestudeerde dierenarts van 
deze editie is Susanne de Groot. 
Hoe zag jouw inwerkperiode eruit?
Ik heb bij de praktijk waar ik nu 
werkzaam ben ook mijn externe stage 
gelopen. Hierdoor was ik al bekend 
met de manier van werken. Er was 
geen specifiek traject voor de inwerk-
ing maar elke stap ging in overleg. Ik 
kon aangeven als ik me ergens nog 
minder vertrouwd mee voelde of dat ik 
het fijn vond om samen met een colle-
ga naar een bepaalde visite te gaan. 

Hoe verliep de communicatie over 
elkaars verwachtingen?
Tijdens mijn sollicitatie hebben we dit 
aan elkaar uitgesproken en de verwa-
chtingen van beide kwamen goed 
overeen. Daarnaast zijn er een aantal 
evaluatiegesprekken ingepland om het 
verloop samen te bespreken.

Voor welke handelingen  ging je als 
eerst alleen op pad? Na hoeveel tijd 
was dat?
In mijn eerste werkweek ben ik direct 
alleen op pad gegaan naar zieke 
koeien en kleine klusjes zoals bloedjes 
tappen of onthoornen. Na het onderzo-
eken van het zieke dier belde ik dan mijn 
collega om de patiënt door te spreken 
en de behandeling vast te stellen. Deze 
manier van werken vond ik erg prettig. 

Wat is meegevallen in de praktijk en 
waarom?
Het vertrouwen wat je direct 
krijgt van veehouders en collega’s. Je 
komt natuurlijk pas net uit de school-
bank rollen en ik verwachtte dat men 
je in de praktijk ook zo zou zien als 
jonge dierenarts zonder ervaring. Er 
wordt echter echt geluisterd naar 
je adviezen en opgestelde behan-
delplannen, je wordt echt serieus 
genomen. Daarnaast heb ik gemerkt 
dat veehouders het helemaal niet erg 
vinden als je iets even niet direct weet 
en dit voor ze nazoekt.

Wat viel tegen in de praktijk en waar-
om?
Er zijn geen specifieke dingen die mij 
echt zijn tegengevallen. Wel heb je 
soms van die momenten dat je wilde 
dat je operaties al sneller zelfstandig 
kon uitvoeren. Dit heeft echter ge-
woon tijd nodig en moet je meters 
in maken. Ik geniet elke dag van de 
visites aan de boeren, het afwisselende 
werk en leer elke dag weer wat bij!
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Excursie Floating Farm
Door: Rianne de Regt

Op 24 september mochten wij met 
zo’n 30 studenten op excursie naar 
de Floating Farm in Rotterdam. Deze 
boerderij is gevestigd in de Rotter-
damse haven en staat op een drijvend 
platform.
Eenmaal aangekomen vanuit Utrecht 
in Rotterdam kregen we allereerst 
een presentatie waarin ons de visie en 
werkwijze van dit unieke project werd 
uitgelegd. 
De Floating Farm heeft als doel de 
agrarische sector circulair te maken 
en doet dit door de voedselproductie 
dichter naar de consument te bren-
gen en reststromen vanuit de stad 
te gebruiken als voer voor de koeien. 
Zo krijgen de koeien bijvoorbeeld 
groente, fruit en brood te eten dat 
anders weggegooid zou worden door 
supermarkten.
Ook de afzet van producten wordt 
zo veel mogelijk in de buurt van de 
boerderij gehouden met als streven 
maximaal 15 kilometer transport. 
Zo wordt de melk van de 40 MRIJ 
koeien verkocht aan lokale horeca en 
supermarkten. In de eigen winkel bij 
de boerderij zijn onder andere zelfge-
maakte kaas en yoghurt te koop voor 
consumenten uit de stad.

Ook de mest van de koeien wordt 
hergebruikt in de vorm van mestkorrels 
die ook weer aan tuinderijen en consu-
menten verkocht kan worden. Het 
scheiden van de mest gebeurt ook op 
het platform op het water en ge-
destilleerd vocht kan direct de maas 
instromen.
Na allemaal even aan de mestkorrels 
geroken te hebben werd het tijd om de 
overschoentjes aan te doen en zelf een 
kijkje te nemen in de stal. 
Deze nieuwe manier van boeren wekte 
tijdens deze rondleiding enkele 
kritische vragen op, maar gelukkig 
werden deze allemaal beantwoord door 
de vrijwilligers van de Floating Farm en 
boer Bert.
Na een leerzame en gezellige ochtend 
op het water was gelukkig niemand 
zeeziek geworden en konden we deze 
excursie afsluiten met een bezoek aan 
de Mac Donalds.

Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g

http://www.vetramil.nl
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BiLE KOErona 

Zaterdag 10 juli was het dan eindelijk 
zover; het begin van de BiLE! Een 
ochtend later dan gepland
om de laatste persconferentie nog 
af te kunnen wachten vertrokken we 
met een kleine 40
Veefokkers naar het zuiden van ons 
land voor de BiLE Koerona. Eerste 
stop: een biologische
varkensboer in Rucphen. Daarna 
volgde een bezoek aan een heuse 
kamelenmelkerij, waar ze ironisch
genoeg alleen dromedarissen 
molken. Ondanks dat iedereen zelf 
ook wel €10 per liter wilde
verdienen is het gelukt om niemand 
achter te laten bij de dromedarissen 
en vertrokken we met de
hele groep naar het laatste bedrijf 
van de dag: een pluimveehouderij in 
Oirschot. Hier kregen we
eerst een leerzame presentatie over 
het bedrijf door de pluimveehouder 
en zijn pluimveearts.
Daarna kregen we de kans om alle-
maal zelf een blik te werpen in de 
stal. Als kers op de taart kregen
we allemaal een doosje ‘Lekker’nei’ 
eieren mee! 

Door: Linda Vreeswijk

Nadat de eerste dag er qua bedrijfs-
bezoeken op zat, vertrokken we naar 
onze eerste slaapplek bij de familie Boo-
maerts. Omdat het begon te regenen
toen we er aankwamen werd het opzet-
ten van een tent door velen nog maar 
even uitgesteld. Na een
heerlijke pasta pesto was het tijd voor 
een pubquiz. Al snel werd duidelijk wie 
stiekem de echte muziekkenners waren 
en wie er duidelijk nog terug moeten 
naar de basisschool voor een lesje topo-
grafie.
De winnaars mochten hun overwinning 
vieren met een heerlijk flesje Berliner 
luft, terwijl de nummers twee hun verd-
riet over de misgelopen titel weg 
mochten drinken met wat shotjes. Na 
de pubquiz werd de muziek aan ge-
slingerd en was het tijd voor een 
tropische party. In de vroege uurtjes
kwamen de matjes tevoorschijn en 
zocht iedereen een slaapplek, waarbij 
maar enkelen in een tent
belandden en de meesten een plek 
wisten te bemachtigen in een schuur of 
tussen het stro. Ik had
het voor geen goud willen missen!

BiLE KOErona
Door: Anne Koevoet

Na een goed feestje gisteravond, waarbij 
we er weer alles aan gedaan hadden om 
met een kater wakker te worden, werd 
onze honger gestild door onze chef-kok 
Iris. Een heerlijk eitje met spek en een 
goede kop koffie gaf ons frisse zin in de 
dag die ging komen. Om 08:45 stapte we 
in de auto om te vertrekken naar het vol-
gende bedrijf. 10 minuten later kwamen 
we aan bij geitenhouderij de Hoon in 
Etten-Leur, want wat is nu leuker om je 
brakke zondag te beginnen tussen de 
geiten. We kregen een rondleiding over 
het bedrijf, waarbij we in twee groepen 
werden gesplitst. De boer en boerin 
konden allebei met ontzettend veel 
kennis en passie vertellen over hun leven 
als melkgeitenhouder. Een automatisch 
voersysteem, een nieuwe melkput, opfok 
van lammeren, maar ook de keerzijden 
en minder leuke kanten van het houden 
van geiten kwamen voorbij. Na deze ex-
cursie zijn we teruggereden naar de fam. 
Boomaerts om hier nog een rondleiding 
over het bedrijf te krijgen. Het tenten-
kamp werd afgebroken en na een stevige 
lunch hebben we onze weg vervolgd naar 
de volgende activiteit; waterskiën. 

Of dit een slimme zet was van 
de c’miss valt te overwegen. Een 
gebroken neus (Carmen..) en een 
schouder uit de kom (Bassie…) 
lieten ons even twijfelen, maar toch, 
na een hoop verscholen talent te 
hebben geconstateerd, leek dit wel 
zo te zijn. Na het avontuur op het 
water zijn we doorgereden naar de 
volgende bestemming; Abben-
broek! Op het bedrijf van fam. van 
der Loos hebben we het tenten-
kamp weer opgebouwd. Met een 
goed gevulde maag en een rond-
leiding over het bedrijf konden we 
de avond voorzetten voor… uiter-
aard weer een feestje. Uiteraard 
moest er ook even gekeken worden 
naar de winnaar van het WK voet-
bal. De oude commissie heeft nog 
wat extra sfeer en gezelligheid 
toegevoegd en met alle veefokkers 
hebben we er weer voor gezorgd dat 
de zondagavond ook onvergetelijk 
werd!
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BiLE KOErona
Door: Siem Ketelaars

Zoals iedere andere ochtend op deze 
BiLE, begon deze maandag met het 
doen van een zelftest. Gelukkig testte 
niemand positief en kon het program-
ma beginnen. Iedereen maakte zich 
klaar voor het bezoek aan Seafarm op 
Kamperland, behalve Douwe die 
erachter was gekomen dat zijn Friese 
vlag verstoppertje was gaan spelen. 
Helaas vond hij deze vlak voor vertrek 
bij een hoogspanningsmast in het wei-
land en was ook hij klaar voor de pro-
vinciestrijd die later op de dag gepland 
stond. Hadden de koeien in de wei toch 
meer geluk dan wij.

Vervolgens vertrokken wij langs ver-
schillende keringen richting Kamper-
land, waar het bedrijf Seafarm geves-
tigd is. Vader Adri Bout en zoon Dave 
zijn de baas van Seafarm. Ze houden 
zich vooral bezig met het kweken van 
tarbot en het zuiveren van mesheften, 
oesters en schelpdieren. Het water wat 
hiervoor nodig is moet constant zijn 
qua temperatuur en zuiverheid en geen 
pathogenen bevatten, vandaar dat ze 
bij Seafarm gebruik maken van een 80 
meter diep geslagen put in plaats van 
water uit de Oosterschelde. Dit water 
is namelijk zeer constant door het jaar 
heen en daarmee kun je eenvoudig 
managen. 

Qua diergeneeskunde is eigenlijk al-
leen het management van belang en 
niet de individuele diergeneeskunde. 
Belangrijke factoren zijn licht, 
voeding en luchtkwaliteit. 

Na het bezoek aan dit bijzondere 
bedrijf gingen wij weer terug naar 
Zuid-Holland om daar de 
provinciestrijd te houden op het 
strand van Rockanje. De groep werd 
verdeeld in drie teams: team ABN, 
team Gelderland-Overijssel en team 
Extremiteiten. De strijd bestond uit 
het spellen van lastige woorden, een 
paar potjes trefbal en water uit deze 
zee dragen met een spons. De pro-
vinciestrijd zou zich vervolgen op de 
slaaplocatie, maar hier was geen tijd 
meer voor helaas. Dus hebben we ook 
geen verliezer en winnaar.

Na een potje voetbal en een 
boerenijsje, keerden wij terug naar 
familie van der Loos, waar onze chef-
kok Iris van Drie op 4 pitten 
tegelijkertijd voor iedereen verrukke-
lijke pannenkoeken bakte. Waarna we 
de avond eindigde met een kampvuur 
en een mooi feestje op de voergang!
Commissie bedankt voor dit prachtige 
avontuur!

BiLE KOErona Sfeerimpressie
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En natuurlijk niet te vergeten, de dagelijkse zelftesten:
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Veefokker zoekt ...

In deze rubriek stelt een van ons 
Veefokkers zich aan eenieder voor die 
geïnteresseerd is. We zullen wat meer 
over hem/haar te weten te komen en 
bovenal, waar ze naar op zoek zijn!  
Voor de laatste editie van de koeielet-
ters voor ons als redactie commissie, 
stellen we in deze veefokker zoekt 
onze eigen vrijgezelle commissie-
genoten voor:

Naam: Frouke Attema
Leeftijd: 20 jaar 
Startjaar studie: 2018 
Wat zoek je: Iemand waar ik net zo 
enthousiast van word als van mijn 
schapen en een waardige tegenstander 
/ teamgenoot voor 30 
seconds. 

Neem bij interesse gerust contact op 
met ons via koeieletters2@gmail.com

Naam: Klaas Jan Schipper
Leeftijd: 20
Startjaar studie: 2019
Wat zoek je: Iemand die nieuwsgierig 
is, mij niet altijd serieus neemt en het 
leuk vindt om sportief bezig te zijn.

Naam: Joanie Bruggink
Leeftijd: 22
Startjaar studie: 2019
Wat zoek je: Iemand met een gezonde 
dosis zelfspot, die mijn slechte woord-
grappen kan waarderen en die op ieder 
moment van de dag blij kan worden 
gemaakt met een goed bakje koffie.

In uw gebied te bestellen via uw lokale KI-club of via: 
 

AI Total - Tel.: 038-4604311 - info@ai-total.nl 

WWW.AI-TOTAL.NL
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Excursie bedrijf Werkhoven
Door: Marloes Peij

Om de mooie maand september af 
te sluiten, stond op donderdag-
avond de 29e een bedrijfsex-
cursie naar Werkhoven gepland. 
Het vertrek was op de fiets, 
alleen liet een deel van de groep dit 
gedeelte achterwege. Bart de Kruijf 
leidde ons rond over zijn mooie 
melkveebedrijf met zo’n 190 
koeien. De kleinste kalfjes stonden 
in de iglo’s en de iets grotere kalfjes 
stonden samen in een stal. Daar 
hing een grote buis die het ver-
spreiden van stro vergemakkelijkt. 
Om biest te kunnen drinken konden 
de kalfjes naar een speen lopen die 
verbonden was met een tank die de 

biest warm houdt. Ze hadden een 
ketting om hun nek waardoor het 
systeem kon checken of ze nog 
‘saldo’ hadden en dus nog melk te 
goed hadden. Er waren ook zo’n 
20 droge koeien. Dit zijn koeien 
die tijdelijk niet meedraaien in 
het melkprogramma, omdat ze 
drachtig zijn. De boerderij be-
schikte ook over een carrousel 
met plek voor 30 koeien. Na de 
rondleiding was het tijd voor een 
gezellige borrel in de voormalige 
stal om de avond af te sluiten.

Veterinair Café 
Door : Tim van Dijk

De tweede donderdag van juli was het 
eindelijk weer zo ver. Met de gedachte 
dat het wel eens mooi weer kon zijn in 
deze zomermaand, waren de verwacht-
ingen hooggespannen. Dit zou namelijk 
in de buitenlucht onze eerste fysieke 
activiteit weer kunnen worden. Helaas 
gooide een uitbraak van Corona roet 
in het eten en werd het wederom een 
online café.  
 
Desalniettemin maakten de sprekers de 
hoge verwachtingen over het 
inhoudelijke deel zeker waar! Het 
thema van deze avond was ‘Alle begin 
is moeilijk’ onder de zinsspreuk: ‘Wat 
hebben we uit de klei getrokken?’. 
Frans Meulders, de nieuwe voorzitter 
van het cluster Landbouwhuisdieren 
van de KnMVD en commissaris van de 
Veefokkers, trapte de avond af met een 
introductie en zijn ervaringen. Daaruit 
bleek dat dierenartsen het in het begin 
inderdaad niet altijd even makkelijk 
hebben. 
 
Vervolgens gaf Frans het woord aan 
de jonge dierenartsen. Om de hele 
landbouwhuisdierensector erbij te 
betrekken was van elke diersoort een 
dierenarts aanwezig. Leon Reijmer 
vertegenwoordigde de varkenssector, 
Fiona van Kaam de pluimveesector en 
Erik Schoemaker de rundveesector.  

 
Na wat technische problemen 
werden de eerste ervaringen als 
dierenarts gedeeld. Hoe ziet zo’n 
eerste jaar als dierenarts er eigenlijk 
uit, wat kom je tegen, wat zijn de 
moeilijkheden? Bovendien werden 
er in aansluiting op het thema wat 
voorbeelden genoemd van verschil-
lende type veehouders. Zo vertelde 
Erik een komisch verhaal van twee 
vrijgezelle broers, die komen eigen-
lijk in elk praktijkgebied wel voor en 
hoe speel je daar op in. Leon liet ons 
weten dat er ook heftige verhalen 
achter een veehouder kunnen zitten, 
die je als dierenarts te horen kan 
krijgen. Je bent immers een vertrou-
wenspersoon, maar Leon wist mooi 
te vertellen hoe hij hier mee om ging. 
Fiona liet weten dat pluimveehoud-
ers vooral erg welwillend en vooruit-
strevend zijn. Iets dat mede haar 
keuze als pluimveedierenarts bep-
aald heeft en ze verknocht is geraakt 
aan deze sector waar ze eerst dacht 
richting de runderen te gaan. 
 
Nadat allerlei ervaringen de revue 
hadden gepasseerd werd deze mooie 
avond afgesloten en werd er nog 
even nagepraat via Teams. Het was 
een leerzame en gezellige avond!
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Op de bank....

“Waar zit de piemel?” 
- B.M. de Groot over een 
oester

“Ik word geen praeses, ook geen 
voorzitter. Ik word dictator” 
- L. Braam

“Het smaakt naar de geur van 
schapenstront” - A.J. Vuren 
over dromedarismelk

Op de bank....

“Je moet em gewoon in je mond doen, 
dat doe ik ook altijd” - A.T. Wienia

“De tenten poppen als 
paddestoelen uit de lucht” 
- S.M.E. Boomaerts

“Oh dit is een veel te kleine 
stok, ik rijg ze liever aan een 
lange” - A.J.G Koevoet

Op de bank bij ... ... bij Wienia

“Ik heb alleen de hoes eraf” 
- S.M.E. Boomaerts
“De hoes eraf?! Dat moet je nooit doen!” 
- A.J.G Koevoet

“Is dit de plek voor mensen die 
niet zo heel goed gaan?” 
- K.J. Schipper

“Als het eerste stukje erin zit gaat 
de rest vanzelf!” - F.T.J. Siebes

“Als je denkt dat ie niet verder kan, 
dan kan je em altijd nog verder 
Douwe” - Onbekend

“Jij kotst echt alsof je pist” 
- T. van Dijk tegen F.R. Attema

“Als je hem voelt, moet je hem 
nemen” - S.J. Entius
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Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, specialist, 

tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt landelijk vanuit 

3 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. Persoonlijke aandacht en 

financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. Natuurlijk gaat het daarbij om 

accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die van belang zijn voor uw 

praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 
Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar ook 

in bijzondere situaties. Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de  minder 

alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, terugtreden/pensionering en 

zelfs conflicten. 

 
Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 

ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800. www.dezorgaccountants.nl 

 

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
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Excursie Lankerenhof
Door: Tineke de Boer

Op 7 oktober zijn wij met een en-
thousiaste groep afgereisd naar 
Lankerenhof. Dit is een biologisch 
pluimvee bedrijf in Voorthuizen met 
6000 opfokhennen en 1000 haant-
jes. Eenmaal aangekomen zagen 
we de leghennen al lopen in het 
buitenverblijf dat opvalt door al zijn 
bomen, struiken met diverse bessen 
en noten en hoog olifantengras. De 
leghennen lopen op 2,4 hectare vrije 
uitloop, wat 4 m2 per dier is. Door 
de vele begroeiing voelen de kippen 
zich veilig waardoor ze gebruik mak-
en van de hele uitloop. 
Als eerste gingen we de trap op om 
een kijkje te nemen bij de opfok. 
Deze stal heeft een verdeling in hen-
netjes en haantjes waarbij een deel 
van de haantjes wordt aangehouden 
tot 13 weken waarna ze voor 
vleesconsumptie worden geslacht. 
De hennen kunnen met 8 weken 
naar buiten en op 17 weken stromen 
ze door naar de legstal. De stallen 
zijn zelf ontworpen door eigenaar 
Chris Borren, waarbij nadruk gelegd 
wordt op natuurlijke ventilatie en 
veel daglicht. Het dak is rond en 
loopt af naar een open zijkant. Dit 
ronde model zonder spanten zorgt 
ervoor dat de lucht goed kan circul-
eren en dat mechanische ventilatie 
onnodig is. In de stallen is er ook veel 

aandacht gegeven aan 
daglicht, door het vele licht in de 
stal kunnen de kuikens elkaar goed 
herkennen waardoor er minder pik 
gedrag is onderling. De kuikens 
staan op kuikenpapier en krijgen 
elke dag vers strooisel erbij. Dit 
stimuleert het natuurlijke 
scharrelgedrag vanaf jongs af aan 
waardoor er minder last is van 
tenen pikken en kippen met wond-
jes worden niet vermorzelt door de 
anderen. 
In de legstal valt op dat de leg-
kasten hoog in de stal zitten. Dit 
omdat op de grond te veel licht 
binnen komt en hoog voelen ze 
zich veiliger. De eieren vallen op 
een transportband en worden zo 
getransporteerd naar de inpa-
kruimte. 
Tussen de leghennen lopen ook 
hanen, zo’n 1 %. Dit zorgt dat de 
pikorde beter is en schrikt roofdier-
en een beetje af.
Na een geslaagde gezellige mid-
dag, was het natuurlijk nog tijd 
voor de mac voor een heerlijke ver-
snapering, om vervolgens voldaan 
terug te keren naar het Androclus.

https://dezorgaccountants.nl/
https://dezorgaccountants.nl/
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Veestelijk maal
Door: Frouke Attema

Moo chou taart 
Het leven is een feestje, maar je moet zelf de slingers ophangen en de taart 
maken! En om jullie daar een handje bij te helpen hebben wij voor jullie het 
recept voor een overheerlijke Moo Chou taart! Ook voor de iets mindere 
keukenprinsessen onder ons, want in de koelkast brandt niets aan ;). 

Benodigdheden: 
400 gr Mon Chou
100 gr suiker
250 ml verse slagroom
1 zakje vanillesuiker
260 gr Bastognekoekjes 
100 gr roomboter 
100 gr pure chocolade
100 gr witte chocolade
Aardbeien
Frambozen 
Blauwe bessen 

Bekleed de springvorm met bakpapier. Verkruimel de Bastogne koekjes. 
Smelt de boter en meng met de koekkruimels. Verdeel het mengsel over de 
bodem van de springvorm en druk goed aan. Zet de bakvorm vervolgens in 
de koelkast. 
Schaaf een deel van zowel de witte als pure chocolade en houd dit apart. 
Hak de rest van de chocolade grof in stukjes.  
Mix de Mon Chou met de suiker tot een romige massa. Klop in een aparte 
kom de slagroom stijf met de vanillesuiker. Mix vervolgens kort de opgek-
lopte slagroom door de Mon Chou. 
Roer de stukjes chocolade door het mengsel. Haal de bakvorm met de 
koekjesbodem uit de koelkast en verdeel hier het mengsel over. Laat het nu 
minstens twee uur opstijven in de koelkast. 
Na twee uur kun je de taart uit de koelkast halen en beginnen met de gar-
nering. Hiervoor kun je de aardbeien, de frambozen, de blauwe bessen en 
het chocolade schaafsel gebruiken. 
Eet smakelijk!

Advertentie MSD hele pagina

 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!

http://www.my-msd-animal-health.nl/
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Onderzoek van een masterstudent
Door:Eric Linssen

Hallo Veefokker! 
Na het mooie stukje van Cynthia van 
afgelopen editie is het deze keer aan 
mij de eer om wat te vertellen over 
mijn onderzoek! Toen ik in oktober 
’20 begon aan mijn master LH keek 
ik zoals een goede student betaamd 
enkele dagen voor de start eens op mijn 
rooster. Wat me opviel was dat ik al 
redelijk snel een vrij blok van 16 weken 
had. Alhoewel vakantie en vrije tijd ook 
altijd wel mooi is, leek het me toch iets 
verstandiger om maar eens een begin 
te maken aan mijn onderzoek. Na wat 
rondgemaild te hebben naar verschil-
lende docenten kwam ik bij Frank van 
Eerdenburg uit. Uiteindelijk is hier een 
onderwerp uitgerold wat betrekking 
heeft op de drinkwatervoorkeur van 
melkvee. Als je kijkt naar het rantsoen 
van melkvee zijn er ontelbaar veel 
onderzoeken gedaan die vaak in het 
diepste detail duiken. Over de drink-
waterbehoefte van melkvee zijn er 
eigenlijk maar enkele tientallen onder-
zoeken uitgevoerd. Best gek eigenlijk, 
als je er over nadenkt dat voer en water 
toch wel de meest basale elementen 
voor leven zijn. Als je vervolgens verder 
gaat lezen in de onderzoeken die be-
trekking hebben op het drinkwater was 
er eigenlijk ook geen één die de echte 
voorkeur van de koe ook mee liet tellen 
in het uiteindelijke resultaat. Verder 
speelde er nog een factor mee; als je 

kritisch kijkt naar bijvoorbeeld het 
Welfare Quality® Assesment protocol 
for cattle of naar KoeKompas® blijkt 
dat een veehouder niet optimaal 
scoort als een drinkbak ‘’vervuilt’’ is, 
waarbij een klein beetje verontrein-
iging met kuil/hooi/stro ook al als 
‘’verontreiniging’’ telt. Natuurlijk is 
het logisch dat de kwaliteit van het 
drinkwater de gezondheid van het 
dier niet moet schaden en eigenlijk 
juist ten goede moet komen, maar als 
je hier echt kritisch naar kijkt is deze 
manier van scoren, waarbij je dus niet 
optimaal scoort bij enige ‘’vervuiling’’ 
in de vorm van wat (vers) voer in de 
drinkbak, op geen enkele weten-
schappelijke manier              

onderbouwd.  
Hier is mijn hele onderzoek eigenlijk op 
gebaseerd; gedurende 4 weken hebben 
9 pinken van de Tolakker de vrije drink-
waterkeuze gehad uit 4 soorten drink-
water in 90 liter kuipen die dagelijks 
verplaatst werden in een willekeurige 
volgorde: schoon leidingwater, water 
‘’vervuild’’ met 250 gram verse kuil (2.7 
g/L) , water ‘’vervuild’’ met 1000 gram 
verse kuil (11.1 g/L) en water ‘’ver-
vuild’’ met 500 gram mest (5.5 g/L). In 
de vierde week heb ik gedurende een 
periode van 12 uur per dag de totale 
wateropname gemeten en het aantal 
drinkbeurten per koe per dag per kuip. 
Daarnaast heb ik diverse weerparam-
eters verkregen via het KNMI. In de 
meetweek is er in totaal 507.8 Liter 
schoon drinkwater gedronken en 266,1 
en 294,9 Liter ‘’vervuild’’ water uit de 
bak met 250 en 1000 gram kuil. Samen 
opgeteld is er dus meer ‘’vervuild’’ 
water gedronken als schoon water (561 
vs. 507.8 liter). Uit het water vervuild 
met mest is in de hele vier weken niet 
gedronken en alhoewel ik geen expert 
ben op het gebied van statistiek durf 
ik toch wel te stellen dat dit statistisch 
significant is. In ieder geval al één mooie 

conclusie dus! 
Daarnaast is het ook nog de bedoe-
ling dat we gaan kijken of er een relat-
ie is tussen de drinkwatervoorkeur en 
het aantal zonminuten en de relatieve 
luchtvochtigheid. 
Tot dusver wat ik heb uitgevoerd, 
maar goed ook, want ik zit al bijna 
door het aantal woorden heen. De 
meeste statistiek moet nog gebeuren 
en ook het schrijven is nog verre van 
af. Probeer ook vooral niet om in 13 
weken alles af te krijgen, dat gaat 
je toch niet lukken. Toch is het denk 
ik heel waardevol om het hele pro-
ces een keer zelf uit te voeren, al is 
het maar om als je zelf een keer een 
onderzoek leest (ofja; de abstract 
scant opzoek naar de conclusie) je 
toch voor jezelf wat meer een besef 
krijgt van al het werk wat er in zit en 
zo toch steeds wat meer waardering 
krijgt voor de wetenschappelijke kant 
van het mooie dierenartsenvak! 
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Afgestudeerd...
Door: Marije Ausema

Lieve Veefokkers,

Toen de meeste mensen zich 
in het voorjaar van 2020 druk 
maakten om corona, maakte ik 
mij vooral druk over de inrichting 
van mijn dierenartsen-auto, over 
het feit dat de wegmarkering in 
Drenthe soms wat te wensen over 
laat en het redden van dieren! 
Inmiddels ben ik al bijna anderhalf 
jaar met veel plezier dierenarts bij 
Diergeneeskundig Centrum Zuid-
Oost Drenthe. In deze gemengde 
praktijk zijn we met 9 dierenartsen 
landbouwhuisdieren en paard. Ik 
doe voornamelijk rundvee, maar 
ook kleine herkauwers en paarden. 
De eerste tijd deed ik vooral veel 
verschillende visites en spoedjes, 
zo bouw je snel case-load op, leer 
je alle veehouders kennen en weet 
je precies waar je koffie 
krijgt ;). Als ik lastige casussen had 
of gewoon even wilde overleggen 
belde ik vaak met een collega en 
in de loop van de tijd ben ik ook 
begonnen met bedrijfsbegeleidin-
gen. Het leukste van (spoed)visites 
vind ik dat je nooit weet wat je te 
wachten staat. In het begin is dat 
juist heel spannend, maar nu is het 
leuk! Ik hoor nog altijd mijn collega 

zeggen (toen ik in lichte paniek naar 
mijn eerste grote bloeding reed); 
‘’paniek is voor mietjes en alleen 
kalmte kan u redden!’’ 

In een van mijn eerste weken werd 
er ’s middags een spoedvisite aan 
mijn doorgebeld: ‘’slap kalf met 
diarree.‘’  Even flitste de LH Kliniek 
aan mij voorbij waarbij Wieke en ik 
een mega uitgedroogd kalfje aan het 
infuus probeerden te leggen en dit 
alles behalve vloeiend verliep. Maar 
goed, vol goede moed stapte ik de 
auto in. Redelijk gehaast kom ik 
aan bij de veehouder die vervolgens 
vraagt of ik zin heb in koffie. Ik vraag 
nog voorzichtig of ik 
toch niet eerst het 
kalfje aan het infuus 
zou leggen, maar de 
veehouder kijkt mij 
verbaast aan en zegt 
dat het om een koe 
gaat met diarree. 
Oftewel, genoeg 
tijd voor koffie en 
daarna zouden we 
wel even bij de koe 
gaan kijken. 

.... En dan?

Tijdens mijn algemeen onderzoek 
valt de diarree niet op, maar zie ik wel 
ergens twee voorpootjes… Vervol-
gens begin ik de koe te verlossen, 
waarna er eerst één kalfje ter wereld 
komt, vervolgens nummer twee en 
toen ik voor de zekerheid nog even 
navoelde kwam daar ook nummer 
drie! Van kalf met diarree naar 
levende drieling, never a dull moment 
in Drenthe!

Wat ook wel een bijzondere visite 
was, was een keizersnede op een 
damhertje. Het kalf was duidelijk veel 
te groot om via de natuurlijke weg ter 
wereld te komen en dan zit er niets 
anders op dan een keizersnede. Met 
als resultaat een heel schattig dam-
hertje!

Het zijn van dierenarts is 
natuurlijk ook niet altijd leuk, 
de stinkende baarmoeder-
ontstekingen, mensen die om 
02:00uur ’s nachts bellen om te 
vragen of je even wilt meeden-
ken wanneer hun merrie is uit-
gerekend, veehouders die altijd 
maat 48 laarzen hebben staan, 
grote zwarte spinnen in de 
overalls, vruchtwater in je nek 
en lekke opvoel-handschoenen 
zijn niet altijd een pretje.  Maar 
gelukkig is het vooral erg leuk 
om lekker rond touren, elke dag 
nieuwe dingen te leren en kom 
vooral een keertje meelopen in 
Drenthe!

VEEterinaire groeten, 

Marije Ausema



54 55

Anamnese met...

Naam: Luciel van Vuuren
Woonplaats: Utrecht
Hobby’s :  Wandelen, mountainbiken, hardlopen, yoga (sinds corona)

Hoe bent u bij de faculteit terecht 
gekomen? 
In het jaar tussen mijn bachelor en 
master heb ik via werk in een onder-
zoeksgroep werkcolleges CW ge-
geven. Toen kwam ik erachter dat ik 
onderwijs geven erg leuk vind. 
Tijdens mijn master ben ik 
doorgegaan met het geven van werk-
colleges. Na mijn afstuderen ben ik 
eerst de praktijk in gegaan. Na 3 jaar 
kwam er een vacature vrij voor junior 
docent en ben ik zo anatomie en 
fysiologie junior docent geworden. 
Ik heb dit in het begin nog gecom-
bineerd met de praktijk, maar dit 
werd te druk en zodoende werk ik nu 
alleen nog in het onderwijs. 

Hoe lang werkt u hier al? 
Vier jaar 

 

Wat vond u het leukste aan uw stu-
dententijd? 
Ik vond studeren heel leuk, het ont-
dekken en het leren. Ik ben altijd heel 
nieuwsgierig geweest, dat maakte 
het studeren wat makkelijker. Je hebt 
nog weinig verantwoordelijkheden 
naast het studeren zelf. Ik had ook een 
bijbaantje bij een dierenkliniek, dat was 
heel leuk om te combineren. Daarnaast 
natuurlijk de diergeneeskunde commu-
nity, ons eilandje op de Uithof. Ik ben 
niet heel actief geweest, daar heb ik 
achteraf wel een beetje spijt van. 

Luciel van Vuuren

Heeft u huisdieren? 
Ik heb een kat, die heet Meneer. Ik heb in 
het asiel gewerkt als dierenarts en deze 
kater kwam binnen met 1,7 kilo. Hij is 
toen geplaatst in de pleegopvang, maar 
hij bleek ernstige heupdysplasie te heb-
ben. Daar kan je een kat niet mee plaat-
sen, dus toen werd het of euthanaseren 
of zelf nemen. Het werd het laatste, 
we zijn nu 4 jaar verder en hij doet het 
prima. Ik zou graag een hond willen, 
maar omdat Meneer zo fragiel is Laat ik 
hem voorlopig nog in zijn eentje de baas 
spelen in huis. 
Waar mag u ‘s nachts voor wakker ge-
maakt worden? 
Voor zelfgemaakte erwtensoep, ook in 
de zomer. 

Hoe is het om weer terug te zijn na 
Corona? 
Heerlijk, super fijn. Ik had wel het geluk 
dat met anatomie de meeste practica 
nog wel door mochten gaan. De werkcol-
leges daarentegen waren wel online. In 
een aantal gevallen kan het goed, maar 
na anderhalf jaar online werkcolleges is 
het superleuk als je daadwerkelijk voor 
de klas kan staan en de interactie met de 
studenten aan kan gaan. En dat zij elkaar 
ook kunnen leren kennen. 

Hoe was om de docententalenten-
prijs te winnen? 
Ik had het niet verwacht, het was 
heel bijzonder. Er gaat een heel 
traject aan vooraf. Na het winnen 
van de docententalentenprijs van 
de faculteit wordt je voorgedragen. 
Toen heb ik met behulp van DSK een 
heel portfolio gemaakt met allerlei 
aanbevelingsbrieven, evaluaties van 
studenten en dergelijke. In januari 
hoorde ik dat ik bij de laatste drie 
zat. Toen was in maart de uitreiking 
en dan hoor je dat je gewonnen 
hebt, met een camera op je hoofd in 
het academiegebouw. 

Wat wilt u de studenten mee-
geven? 
Het is een beetje cliché denk ik, maar 
vooral geniet van je studententijd. 
Durf student te zijn, niet vinden dat 
je alles al moet weten voordat je 
ergens binnenloopt. Durf te vragen, 
want straks in de kliniek is het veel 
moeilijker om de vragen te stellen 
die je nog hebt. 
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Column
Door: Erwin Hoogland

Erwin Hoogland is commissaris van  
de Veefokkers en schrijft in deze 
editie een column met zijn visie op 
de overgang van de studie naar de 
veterinaire praktijk. Heb je vragen 
of opmerkingen? Mail je vraag naar 
koeieletters2@gmail.com, dan zor-
gen wij dat je vraag bij Erwin terecht 
komt.

Foutje…? Bedankt!

Veel van de huidige studenten dierge-
neeskunde én veel jonge dierenartsen 
lijken moeite te hebben met het maken 
van fouten. Het maken van fouten is 
echter onvermijdelijk. Hier moeite mee 
hebben is slecht voor je (mentale) ge-
zondheid. Daarom hieronder een ode aan 
de fout. 
Deze ode is een pleidooi voor het maken 
van fouten ‘an sich’ en de manier waarop 
je hiermee om zou moeten gaan.
Direct de belangrijkste, fouten zijn ge-
woon informatie. 
Als je fouten vervelend vindt, maak je ze 
voor jezelf groot en wordt je kwetsbaar.
Als je echter je fouten omarmt, blijven ze 
klein en onschuldig.
Iemand die zich na een fout beschaamd 
voelt en/of probeert uit te leggen waarom 
ie de fout gemaakt heeft, wordt slachtof-
fer van die fout.
Iemand die in plaats daarvan bij zichzelf 
te rade gaat en probeert de fout te be-
nutten, is blij dat ie weer wat informatie 
rijker is. Deze iemand kan direct na een 
fout weer vooruit kijken.
Kleine afzonderlijke foutjes zijn in wezen 
negatief gecorreleerd aan elkaar. Elke 
fout vermindert immers de kans op een 
volgende fout. Op die manier is elke fout 
eigenlijk een investering.
Het vermijden van kleine foutjes maakt 
de grotere fouten ernstiger.
Iemand die veel fouten heeft gemaakt – 

maar dezelfde fout nooit meer dan 
één keer – is betrouwbaarder dan 
iemand die nog nooit fouten heeft 
gemaakt.
Kortom… fouten? Hou het klein, lach 
erom en leer ervan!

Ps. Om niet later van plagiaat bes-
chuldigd te worden (je moet tegen-
woordig overal rekening mee houden 
😊), bovenstaande tekst is grotend-
eels ontleend aan en soms letterlijk 
overgenomen uit één van de boeken 
van Nassim Nicholas Taleb. 
Zeer lezenswaardig als je eens iets 
niet-veterinairs wilt doornemen.

Advertentie CRV hele pagina
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